



PARRÒQUIA DE

SANT LLORENÇ

Full Parroquial Núm. 633 * Novembre 2020

C. Entença 109-111 * 08015 Barcelona * Tel. 93 2260306 * www.parroquiasantllorens.org

L'ÚNIC NECESSARI

L'enyorat bisbe Pere Tena exhortava els preveres que fessin una prova: dedicar-se, durant tot un any, només a celebrar els sagaments i a fer catequesi, abandonant totes les altres activitats que, sovint, ocupen el seu temps i el de les comunitats. Segons ell, aquesta concentració revelaria una gran fecunditat al seu ministeri sacerdotal.

Ves per on, arran de la situació d'epidèmia que fa mesos vivim, gairebé es pot dir que ens veiem obligats a reduir l'activitat de les nostres parròquies a allò estrictament necessari. Per altra banda, aquesta realitat ens recorda el que ensenya el mateix Jesús a l'evangeli quan, davant una Marta atrafegada i neguitosa per moltes coses, revela que «una sola cosa és necessària», i és la que Maria ha escollit, és a dir, romandre als peus del Senyor escoltant la seva paraula i, així, deixar-se evangelitzar (cf. Lc 10, 42).

També a la nostra parròquia ens trobem així. Per força hem hagut de cancel·lar pràcticament tot el que portàvem a terme, i acontentar-nos a poder celebrar l'eucaristia i els altres sagaments. I, ben mirat, no és pas poc! Aquí ho tenim tot, perquè és el mateix Senyor a qui tenim. Ell ens parla a través de les sagrades escriptures, com ho féu als d'Emaús, i se'ns dona en la fracció del pa i en el vi consagrats, a fi que tinguem en nosaltres la seva vida divina. Davant la impossibilitat de portar a terme altres activitats durant aquest temps, aniria molt bé, doncs, que ens prenguéssim encara amb més interès la participació en l'eucaristia, tant la quotidiana com, principalment, la dominical.

La nostra festa parroquial de *sant Llorenç a la tardor* es veu enguany privada de la solemnitat i el caràcter festiu que li és propi. Tampoc l'anada als peus de la Moreneta és avui possible. Tanmateix, Jesús continua amb nosaltres, i el seu Esperit no deixa de transformar-nos, dia rere dia, en deixables fidels del nostre Mestre i Senyor. No ens moguem, doncs, dels seus peus, i gaudim de la seva paraula i el seu amor que ens lliura perquè tinguem vida, i en tinguem a desdir (cf. Jn 10, 10).

Mn. Jaume González Padrós, rector

Eutanasia, cuidados paliativos y garantías

(Diario La Voz de Galicia. Angel Guerra Sierra. 3/11/ 2020)

La pandemia del coronavirus está alterando muchos planes. Uno de ellos es un debate serio sobre la proposición de ley para legalizar la eutanasia en el Congreso, ley que se ha presentado con urgencia, pese a que estamos en una grave situación social con muchas personas fallecidas, que recomendaría centrarse en ayudar a vivir y no en promover la muerte.

A mi juicio, la aprobación de esta propuesta de ley sería particularmente cruel, porque se aprobaría la eutanasia en España cuando no tenemos suficientemente desarrollados los cuidados paliativos. El *Atlas de Cuidados Paliativos* publicado en 2019 recomienda dos unidades por cada 100.000 habitantes, mientras que España no tiene más que 0,6, y, además, existe una gran disparidad de desarrollo en cada comunidad autónoma. Pero más allá de esa falta de unidades de paliativos, es denunciable el hecho de que España sea una de las pocas naciones europeas que no cuente con esta especialidad médica.

En segundo lugar, me preocupa enormemente el efecto *pendiente resbaladiza*, que ya se ha producido en los países que la aprobaron.

En 1993 se despenalizó la eutanasia en Holanda (no se culpaba a los médicos que la practicaban) y lo que comenzó siendo una práctica tolerada se estableció como ley en el año 2002. Desde entonces, las eutanasias han crecido un 73 % en los últimos diez años. En Bélgica, donde se legalizó también en el 2002, los datos oficiales reflejan que en el 2018 murieron por eutanasia 2.357 personas y que las cifras aumentan cada año. Parece, pues, que las *garantías* no frenan el deslizamiento y lo que aumenta en esos países es la deshumanización.

Para leer el artículo completo:

https://www.lavozdegalicia.es/noticia/opinion/2020/11/03/eutanasia-cuidados-paliativos-garantias/0003_202011G3P18992.htm?fbclid=IwAR0nvhAHiXTds2Y2R-ngwK4mLm5tXhul3p4KqHBv2C8yH8K5ZQ04f8p8_L8

LA MISA EXPLICADA

La comunión. *Después de comulgar, el sacerdote se acerca a los fieles. Estos, nos dice el misal, pueden comulgar de rodillas o de pie. Antes de recibir el sacramento, quienes comulgan de pie, se recomienda que hagan la debida reverencia. El ministro les muestra el pan consagrado diciendo: El Cuerpo de Cristo, y cada uno responde: Amén (excepto en la situación actual que se comulga en silencio). Y cada uno recibe el sacramento en la mano o en la boca, según lo establecido por los Obispos del lugar. Sin moverse, el que comulga consume la eucaristía íntegramente, y luego regresa a su lugar. Todo este momento, que es el de mayor importancia en cuanto a la participación en el sacramento, pide una gran devoción y serenidad. Que se reciba con toda el alma y con un gran espíritu de oración y agradecimiento.*